



ARCHAEOLOGY AND CULTURAL RELICS

2023.2



(双月刊) 2023年第2期 (总第256期)

 主
 管
 陕西省文物局

 方
 陕西省考古研究院

 编辑出版
 《考古与文物》编辑部

 主
 编和

 中海
 中海

 中海
 大雅雅

 大雅雅
 主

 英
 本

 英
 本

目 录

考古新发现

| 3 | 陕西咸阳底张村十六国墓 M54 发掘简报 |
|-----|--|
| | 陕西省考古研究院 咸阳市文物考古研究所 |
| 17 | 陕西咸阳坡刘村十六国墓 M2 发掘简报 陕西省考古研究院 |
| 32 | 陕西咸阳岩村十六国墓发掘简报 陕西省考古研究院 |
| 44 | 陕西西咸新区北杜村十六国墓发掘简报 西安市文物保护考古研究院 南开大学历史学院 |
| 54 | 陕西西安焦村十六国墓 M34 发掘简报 |
| | 西安市文物保护考古研究院 |
| 62 | 陕西西安红光新城十六国墓 M11 发掘简报 陕西省考古研究院 |
| 69 | 陕西西安长安区唐严公贶、卢淑墓发掘简报 陕西省考古研究院 |
| | 研究与探索 |
| 78 | 关中地区十六国墓葬分布研究 刘呆运 赵海燕 |
| 88 | 关中地区十六国墓葬的分期与编年 赵俊杰 陈 健 |
| 98 | 咸阳坡刘村十六国墓 M2 研究 李雨生 耿庆刚 |
| 107 | 略论咸阳底张村十六国墓出土陶连枝灯上的佛像 |
| | 冉万里 刘呆运 |
| 115 | 十六国时期房屋类建筑遗存述略 韦 正 宁 琰 辛 龙 |
| 126 | 吐鲁番地区十六国墓葬壁画与纸画研究 王 煜 |
| 136 | 十六国北朝时期长安城平面布局蠡测 史砚忻 |
| 146 | 唐严公贶、卢淑墓志考略 陈徐玮 |

Archaeology and Cultural Relics

No.2, 2023

Contents

| Shaanxi Academy of Archaeology & Xianyang Municipal Institute of Cultural Relics and Archaeology | |
|--|------------|
| Preliminary Report on the Excavation of the Sixteen Kingdoms Period Tomb no. M54 at Dizhang Village i | n |
| Xianyang, Shaanxi | . (3) |
| Shaanxi Academy of Archaeology | |
| Preliminary Report on the Excavation of the Sixteen Kingdoms Period Tomb no. M12 at Poliu Village i | n |
| Xianyang, Shaanxi | . (17) |
| Shaanxi Academy of Archaeology | |
| Preliminary Report on the Excavation of the Sixteen Kingdoms Period Tombs at Yan Village in Xianyang | 3 , |
| Shaanxi | ·· (32) |
| Xi'an Municipal Institute of Cultural Relics Conservation and Archaeology & School of History, Nanka | ιi |
| University | |
| Preliminary Report on the Excavation of the Sixteen Kingdoms Period Tombs at the Beidu Street Location in the | .e |
| Xixian New District in Xianyang, Shaanxi | ·· (44) |
| Xi'an Municipal Institute of Cultural Relics Conservation and Archaeology | |
| Preliminary Report on the Excavation of the Sixteen Kingdoms Period Tombs at Jiao Village in Xi'an, Shaanxi- | (54) |
| Shaanxi Academy of Archaeology | |
| Preliminary Report on the Excavation of the Sixteen Kingdoms Period Tomb no. M11 at the Hongguang New | N. |
| City Location in Xi'an, Shaanxi | ·· (62) |
| Shaanxi Academy of Archaeology | |
| Preliminary Report on the Excavation of Yan Gongkuang and Lu Shu's Tombs in the Chang'an District, Xi'an Shaanxi | |
| Liu Daiyun & Zhao Haiyan | (0)) |
| On the Distribution of Sixteen Kingdoms Period Tombs in the Guanzhong Basin | (78) |
| Zhao Junjie & Chen Jian | (,,, |
| Reanalysis of the Chronology and Dating of Sixteen Kingdoms Period Tombs in the Guanzhong region | ·· (88) |
| Li Yusheng & Geng Qinggang | () |
| On the Sixteen Kingdoms Period Tomb no.M2 at Poliu Village in Xianyang | ·· (98) |
| Ran Wanli & Liu Daiyun | (/ |
| On the Buddha Iconography on the Ceramic Lotus Lamp Found in a Sixteen Kingdoms Period Tomb at Dizhan | g |
| Village in Xianyang | ·· (107) |
| Wei Zheng, Ning Yan & Xin Long | ` , |
| A Preliminary Analysis of Architectures Dating to the Sixteen Kingdoms Period | · (115) |
| Wang Yu | ` , |
| Murals and Paper Paintings of the Sixteen Kingdoms Period Tombs in Turpan | ·· (126) |
| Shi Yanxin | |
| Analysis of the Layout of the Chang'an City during the Sixteen Kingdoms Period | ·· (136) |
| Chen Xuwei | . , |
| On the Epitaphs of Yan Gongkuan and Lu Shu's Tombs | (146) |
| | |

全国中文核心期刊 中国人文社科核心期刊 CSSCI核心期刊

ISSN 1000-7830



编辑出版 《考古与文物》编辑部

地址电话 西安市长安区终南大道2999号

陕西考古博物馆 710109

029-89056332

邮箱主页 kgyww2000@163.com

http://www.shxkgy.cn/

美术设计 朗润图泽

印刷装订 西安奇良海德印刷有限公司

ISSN1000-7830 CN61-1010/K

国外总发行 中国国际图书贸易总公司 国外代号 BM225 国内总发行 陕西省邮报报刊发行局

国内代号 52-12 国内定价: 20.00元